
Notat om Bydelsplan og arkitekturpolitik     21-5-16 

Alvorlige problemer: 

På mødet 19 ds. om Arkitekturpolitik gjorde Stadsarkitekten+følge 

mig meget bekymret. Dette p.g.a. manglende bekymring for fejl- 

placerede højhuse. Kommuneplan 2015 indeholder ikke en en arki- 

tekturpolitik for placering og udformning af højhuse, og politikerne dispenserer alt for 

ofte for bebyggelsesprocenter. 

Næsten alle LU var til stede og protesterede mod fejlplacerede højhus, men det gjorde 

åbentbart ingen indtryk på Stadsarkitekten - dog foreslog hun til sidst et fællesmøde, 

hvor man skulle diskutere, udseende, vind- og solforhold, byrum m.m.- altså alt andet 

end fejlplaceringer. 

 

Løsningsforslag: 

Det glæder mig, at Arkitektoniske spilleregler er kommet med under 

Bydelsforslaget.  

Det er de eneste våben, vi har overfor politikerne og embedmændene 

Derfor må alle LUér stå sammen og blive enige og stærke, og få indført sådanne 

spilleregler i deres Bydelsplan. 

Hvad med at CLU´s FU tager initiativ til dette, og fortælle om det 

på Opstartmødet 30 ds.? 

 

Tage Henningsen 

 

 


